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Skolebestyrelsesmøde referat 
Mandag d. 23. januar 2023 kl. 17.00 - 19.30 
Der serveres mad fra 16.45. Mødet starter kl. 17.00 
Deltagere: Lars, Jakob, Inga, Lise, katrine, Rikke, Anna, Kristina, Henrik, Nanna, 
Selina, Heidi, Søren, Michael og Inga 
Afbud: Mikkel 
 

Dagsorden:  

1. Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde (5 min.) 
- Spørgsmålene til Trivselsundersøgelserne er ikke kommet ud. Den nye undersøgelse kører 
fra ultimo januar til medio marts. 

- LB skal skrive ud til fase 2, at de ønsker flere sociale arrangementer i fremtiden. 
 

2. Kommentarer til princippet ”Fællesarrangementer for elever i skoletiden… (25. min) 
 
I forhold til principper, så er det vigtigt at vi bruger samme udgangspunkt til principperne. 
Der skal laves en introduktion til princippet.  
Rettelser til principper bliver rettet på mødet af LB og formand. 
 
Kunne elevrådet stå for morgensamling for fase 2? Det kan være en god ting for trivslen. 
Det kunne ligge sidst på dagen fredag, så man lavede det som en samling i stedet for 
morgensamling. 
Skal der være krav i forhold til lejrskolerne ud over socialt og alm. Fagligt? Eks. verdensmål. 
Det vil være en indblanding i lærernes undervisning. Skolen garanterer, at der altid er et 
fagligt indhold ved ture og lejrskoler. 
Man kunne bruge de rigtige termer og ord, således vi italesætter evt. verdensmålene i 
forhold til ture og lejrskole. Skolen vil tænke ind i dette, men det skal ikke være alt 
afgørende. 
 
Skal vi generelt have verdensmål ind i principperne? Beslutning ikke taget på dette møde. 
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Princippet om praktik og brobygning. 
Man skal i Praktik i 8. klasse, men praktik i 9.klasse er en mulighed. 
Elever i 8. og 9.klasse har ret til op til 13 ugers praktik på et år. Skolen bruger det primært 
til elever som har brug for andet tilbud end alm. Undervisning. Så er eleverne afsted eks. 
en eller to gange om ugen i en længere periode. Det skal vurderes løbende om eleven får 
noget ud af praktikken og om det viser en anden tilgang i skolen. 
I forhold til at vi på skolen har et relativt stort elevfravær, så vil skolen gerne have at 
praktikken ligger mest muligt fast. Men det er klart der skal være plads til undtagelser. 
UU-vejlederne prøver at koordinere, at skolerne afholder praktik på forskellige tidspunkter. 

 Ved et brobygningsforløb foregår det på den ungdomsuddannelse, som eleven overvejer. 
 Skolen har ikke indflydelse på hvor meget brobygning der skal være. 

3. Status på ”bæredygtigt skolevæsen” 10. min. 
Der er i møde i forvaltningen og kommunalbestyrelsen i denne uge, hvor der stemmes om 
hvor vidt der skal lukkes skoler. 
Der har hele tiden været et flertal, men nu er det ved at vakle. Der skal være 15 der skal 
stemme for. De konservative og venstre er imod, radikale vakler. Det ser ud til at 
enhedslisten er udslagsgørende. 
Hvis der ikke sker noget, så kommer der et økonomisk problem. 
Der bliver ikke lyttet til skolelederne, som vil have at der skal ske noget, så vi ikke skal spare 
mere.  
Skolernes tilstand er ringe, så der skal bruges mange penge på renovation. Derudover er 
der tidligere blevet brugt for mange penge på skoleområdet de sidste mange år, netop på 
grund af mange matrikler. 
Det fylder rigtig meget på de andre skoler i kommunen. 
en elev på Mern koster ca. 80.000 kr. i udgifter, en elev på Præstø koster ca. 40.000 
Lærerne har fået ansættelsesgaranti. 
 

4. Nyt fra elevrådet.  (10 min.) 
- Skolemælkslegatet blev søgt, men vi fik det ikke. 
- Indsats på toiletterne, hvis der er defekt, skal elever kontakte teknisk service. Infoen 

skal fortælles ude i klasserne. 
- Der er blevet ryddet op på knagerne, og tøjet blevet sendt til genbrug efter en 

afhentningsfrist. 
- Basketball er startet op i december. Jakob har tilsyn. Det vurderes løbende om det skal 

forlænges en måned af gangen. 
- Der har været møde med Gitte fra boden om ønsker til nye varer og en opdatering af 

de gamle varer og priserne. Det skal ud i klasserne og forsøges med en afstemning om 
hvad der skal være i boden. Gitte vil gerne være fleksibel, men det skal give mening. 
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Elevrådet og Gitte følger op på dette. Frugt og grønt er efterspurgt, men bliver ikke 
købt. Det skal tages op med elevrådet og Gitte om det skal være skåret frugt eller ej. 
Problemet er at Gitte nok ikke har tiden til at skære al frugten. 

- Sidste møde var det kun 6. og 7. klasse repræsenteret. 
- Der er ønske om Tech-ball bord. 
- 8.klasse repræsentanterne har været til en politisk workshop i kommunen, for hvordan 

elevrådet kan blive bedre. Der kommer endnu en workshop ultimo januar. 
Strukturen og indholdet kunne godt have været bedre. Men godt der er fokus på dette. 

- Elevrådet tager med til klasserne i forhold til at få dukset ordentligt i klassen. 
 

Pause (10 min.) 
 

5. Nyt fra skole og skoleklub (35 min.) 
- Budget 

Vi skal til at afslutte vores regnskabsår 2022, det ender med et lille underskud på 
292.578 kr. Det svarer til et underskud på 0,9%. Når mange tager I betragtning at vi har 
opsagt en medarbejder som kostede 5 måneders løn, og vi har haft dækket meget på 
sfo/klub med vikarer, samt en hel stilling i bridge, så er det et fint resultat. 
Endeligt regnskab skal være afleveret 3. februar 2023 
Vi har fået udmeldt nyt budget. Det er på kr. 29.574.075 
Vi afventer at lægge fordele budgettet til efter afstemning om bæredygtigt skolevæsen. 
 

 2021 2022 2023 
Tildelt start år 29.723.508 kr. 29.817.175 kr. 29.574.075 kr. 
Endeligt budget 
slut december 

31.429.781 kr. 31.291.229 kr.  

Vi ved jo ikke hvor meget vi får tildelt i løbet af 2023, men hvis der ikke bliver stemt for, 
så kan vi godt se det er svært at nå op på ca 31 mio. og så skal vi til at spare i 2023. 
 
Afsluttet regnskab og budget sendes ud før næste møde 
 

- Status på tilsyn 
Der skal laves en indsats for at have trivsel og det gode læringsmiljø på skolen. 
”Det gode læringsmiljø” skal være indgangsvinklen.  
Forvaltningen har også meldt sig på banen i dette projekt. LB og trivselscoach har møde 
i morgen tirsdag. 
Noget af det der optager skolen er, at vi har et usædvanligt elevfravær. Vi har et langt 
personalemøde på torsdag, hvor vi skal kigge på elevfraværet.  
Efter vi har haft det op på personalemødet, tager vi det op på næste bestyrelsesmøde. 
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Vi skal fraværet til livs. Der skal være en kulturel ændring. Vi prøver på at knække 
koden. 
Vi skal bruge torsdagsmødet for at finde ud af hvad vi som skal gøre, ikke hvad andre 
skal gøre. 
Lars har i starten af skoleåret sendt dokumenter ud til forældre i forhold til fraværet. 
 

- Ansættelser 
- vi har tre ansættelser oppe. 

o NT/HD 
o Børnehaveklasseleder 
o Bridge-lærer. 

Ny lærer stoppede, Erling går på pension og vi har en lærer der går på barsel. 
Vi holder ansættelsessamtaler mandag den 30/1 -  
Katrine og Michael melder klar for bestyrelsen. 

- Projekt ”bevægelse i undervisning” 
Der kommer et projekt som omhandler bevægelse i undervisningen. Skolen har fået 
50.000 til pilotprojekt som skal få mere bevægelse ind i undervisningen.  
Næste møde er i februar, så Lars får mere info. 
Hvert fjerde 0.klasses barn i kommunen er overvægtigt. Mere info på næste 
bestyrelsesmøde. 

- Udvikling i tilgang til skoleklub 
Vi har stor tilgang til skoleklubben. Vi har pt. 160 indmeldte. Vi har især stor tilgang til 
klubdelen fra 4.-6.klasse. 
Det har været stor ændring i kulturen på klubben. God kommunikation i forhold til 
hvad der sker på klubben. 
 

6. Nyt fra trafikudvalget, cykelprojekt godkendt (15. min) 
Der har været møde med kommunen vedrørende cykelprojektet.  
På Nyråd skole har der været et cykelprojekt for børnene i skolen. Der var en 
ambassadørklasse på skolen.  
Præstø skole vil gerne være den næste skole der skal være forsøgsskole. Der bliver arbejdet 
videre med at vi kan blive forsøgsskole. Der er fundet penge kommunalt.  
Projektet skal gå ud på at få flere børn til at cykle i skole. Kommende 5.klasse skal være 
ambassadørklasse. 
I slutningen af januar bliver projektet beskrevet, og herefter kommer et nyt møde.  
Der kan muligvis blive sat nogle skilte og streger op i løbet af vinteren/foråret. 
Generelt meget positivt møde, i forhold til hvordan det første møde var. 
Der har været noget droneoverflyvning over skolen i afsætningstimerne, som viste at der 
var meget trafik rundt om matriklen. 
 

7. Nyt fra forældreforeningen (10. min.) 
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Er var et overskud på mere end 8.000 kr. ved julemarkedet. Det forløb fint. Der var ikke så 
mange mennesker som vi plejede. Men det er måske efterdønningerne efter Covid-19 
Næste projekt er fastelavn nede på havnen. Projektet er den 25. februar 

8. Nyt fra erhvervsmedlemmet (10. min) 
Praktikportalen spøger stadigvæk. Henrik har haft kontakt med Morten Brandt om 
erhvervsmasterplanen. Der kan være nogle penge at hente. 
Så projektet er ikke helt dødt endnu. 
Der er bl.a. en gammel hjemmeside, som muligvis kan få nyt liv. Siden hedder 
erhvervsplaymaker, som er et gammelt projekt i kommunen sammen med 
omkringliggende kommuner 
 
Handelsstandsforeningen har fået en henvendelse fra Svend Gønge skolen om de kan få et 
par bestyrelsesmedlemmer med til et møde i foreningen. Præstø skole er godt 
repræsenteret ved Henrik og Kristina. 
 

9. Nyt fra formanden (15. min.)  
forældreforeningerne fra Præstø skole, Præstø Privat skole og børnehuset har tidligere 
været gode til at samarbejde. 
Hvad sker der for børn og unge i Præstø. Ungdomsskolen er først om aftenen. 7. klasserne 
vil gerne noget efter skole, ikke nødvendigvis om aftenen. Vil gerne fortsætte i skoleklub. 
Det er blevet meget attraktivt. 
Der kommer et dialogmøde hvor Kristina formand har inviteret skoler, lokalforum, 
handelsstandsforeningen, elevråd osv. til. 
håber det kan være med til at der kommer en plan for de unges fritid i Præstø. 
Mødet er den 21. februar. 
 

10. Evt. (5 min) 
Intet på dette punkt. 
 


